
ورزشگاه شهید کاظمی روز گذشته شاهد اتفاقات جالبی بود. نکته جالب 
توجه اینکه قبل از هر اتفاقی مدیر رسانه ای پرسپولیس به دستور یحیی 
گل محمدی از خبرنگاران دعوت کرد در این محل حضور یابند تا از نزدیک 
شاهد ماجرا باشند؛ هر چند اصحاب رسانه بعد از چند ساعت معطلی در 
کنار زمین چمن ورزشگاه شهید کاظمی درنهایت مجبور به ترک آنجا شدند 
گردانش  و گویا فقط وسیله قرار داده شدند تا خبر اعتصاب یحیی و شا
را مخابره کنند. اما در رختکن جدا از همه اتفاقاتی که رخ داد و در ادامه 
به آن اشاره خواهیم داشت سرخپوشان ناهار خود را نیز میل کرده و بدون 
توجه به خبرنگاران راهی منازل خود شدند! شاید این وسط بهتر بود حرمت 
خبرنگاران هم حفظ شده و آنها را ساعت ها در کنار زمین معطل نگذارند. 

پشت پرده اعتصاب سرخپوشان چه بود؟
واقعیت امر این است که سرخپوشان بعد از بازی با سپاهان قول و قرار گذاشتند 
ی های مهم پیش رو هم قسم و متحد شوند. حتی وقتی خبر جریمه  که برای باز
کسر 10 درصد قرارداد نیز به آنها در گروه واتساپی ابلاغ شد، اعتراض هایی صورت 
گرفت اما در ادامه قرار شد آنها همچنان متحد مانده و در بازی های مهم پیش رو 
کنند. اینکه حالا  کسب  ، الدحیل و استقلال( نتایج خوبی  ی با النصر )باز
یکنان  صبح روز گذشته چه اتفاقاتی رخ داد و چه صحبت هایی بین برخی باز
با گل محمدی مطرح شد که آنها خواهان اعتصاب شدند، بماند. در این میان 
یکنان ملی پوش پرسپولیس به اضافه وحید امیری هیچ نقشی در اعتصاب  باز
نداشتند و آنها از جمله نفراتی بودند که خواهان اتحاد و یکدلی شده بودند. اما از 
یکنان که به نوعی جزء کاپیتان ها هم به حساب می آیند روز  طرف دیگر برخی از باز
گذشته در رختکن کار را دست گرفته بودند و در بخشی از جلسات خود یحیی را 
نیز شرکت دادند. در واقع این دسته از نفرات پرسپولیس از حامیان سرمربی تیم شان 
در مقابل مدیریت باشگاه هم هستند. ماجرایی که نشان می دهد در بین بازیکنان 
پرسپولیس در ماجراهای اخیر کاملا دو دستگی ایجاد شده است. دو دستگی ای 
یکنان هم سرایت کرد.  که البته از هیات مدیره باشگاه شکل گرفت و کم کم به باز

 پیروانی حریف بازیکنان نشد
یت داشته و دارد که  افشین پیروانی به عنوان مدیر تیم از سوی باشگاه مامور

حواشی تیمش را جمع کرده و سرمربی تیم را نیز کنترل کند اما به نظر می آید او 
یت چندان موفق نبوده است. البته افشین دیروز خیلی سعی  در انجام این مامور
یکنان و  یکنان را به آرامش دعوت کند ولی برخی از باز کرد که جو را آرام کرده و باز
اعضای کادرفنی چندان با او همراه نبودند. همین مساله باعث شد که پیروانی 
با دلخوری از اوضاع و اتفاقاتی که پیرامون تیمش رخ می داد به گوشه ای رفته و 

بیشتر نظاره گر باشد. 

سرخپوشان خواهان دیدار با درویش
مدیرعامل پرسپولیس چند هفته پیش با حضور در محل تمرین سرخپوشان 
جلسه ای مفصل با آنها ترتیب داد. در آن جلسه او از سرخپوشان خواست که در 
این فصل در مورد مسائل مالی صبور باشند و گفت در تلاش است با برنامه های 
اقتصادی مشکلات مالی را حل کرده و پاداش ها به جای مانده از فصل قبل را نیز 
پرداخت کند. در این میان درویش صحبتی هم داشت در مورد اینکه سازمان 
بازرسی خواهان این شده که پاداش های پرداخت شده در طول فصل گذشته به 
سرخپوشان چون جدا از قرارداد بوده باید در پرداختی ها لحاظ شود و از آپشن ها 
کی شدند، اما درویش  کسر شود. سرخپوشان در آن روز حسابی از این موضوع شا
قول داد این مشکل را با رایزنی حل کند. در حال حاضر سرخپوشان بر این باورند 
یش چون نتوانسته این مشکل اشاره شده را حل کند تیم را 10 درصد  که درو
جریمه کرده است تا به نوعی پاداش های باقی مانده از فصل پیش را ماستمالی 
کند! با توجه به همین مساله آنها قصد دیدار دوباره با درویش را دارند تا تکلیف 
طلب های خود را بدانند. اینکه حالا درویش در تمرینات تیمش آفتابی شود یا 
گفته نماند در این ماجرا نیز کادرفنی سرخپوشان  نه را باید منتظر ماند و دید. نا

آنها را همراهی می کنند. 

رضایت نداشتن باشگاه از نحوه تمرینات
جریمه در نظر گرفته شده از سوی رضا درویش و نزدیکانش برای سرخپوشان شوک 
یادی را برای  سنگینی را به آنها وارد کرد و همان طور که انتظار می رفت حواشی ز
این تیم به همراه داشت. در واقع یحیی سه هفته پیش با صحبت ها و رفتارهایی 
که داشت کلی حاشیه برای تیمش ایجاد کرده و به نوعی ترمز برد های تیمش را 
کشید و در ادامه درویش به این آتشی که داشت فروکش می کرد دوباره شعله داد. 
اما روز گذشته با خبر شدیم که درویش جدا از اینکه از نتایج تیمش رضایت 
ینات سرخپوشان هم در چند هفته اخیر رضایت نداشته  ندارد از نحوه تمر
است. گویا از داخل تیم به گوش او رسانده اند که گل محمدی فشار تمرینات را 

در این چند هفته کم کرده و سرخپوشان برخلاف سال پیش به مانند تیمی که 
می خواهد قهرمان شود تمرین نمی کنند. حالا این فرد با چه قصد و نیتی این 
موضوع را به اطلاع مدیریت باشگاه رسانده و اینکه تا چه حد ادعای او واقعیت 

دارد را نمی دانیم. اما آنچه مشخص است این موضوع در جریمه اتخاذ شده 
از سوی مدیریت باشگاه بی تاثیر نبوده است. حقیقت ماجرا این است 

که در باشگاه پرسپولیس برخی به این نتیجه رسیده اند که یحیی 
آن طور که باید  انگیزه ادامه کار در پرسپولیس را ندارد و به دنبال 

ی او هستند. چه بسا آنها بیشتر  فرصت مناسب برای برکنار
مشتاق این باشند که یحیی خودش کناره گیری کند و فقط در 
نشست های خبری صحبت از رفتن نکند. در چنین شرایطی 
حمایت هایی که این روزها به ظاهر از کادرفنی پرسپولیس 
می شود را چندان نباید جدی گرفت و پشت پرده شرایط به 

شکل دیگری است. 

اعتصاب ادامه پیدا می کند؟
گذشـته فقـط بـه ظاهـر اعتـراض و  یکنـان پرسـپولیس روز  باز
کـه بـا حضـور در سـالن وزنـه بیشـتر از یـک  اعتصـاب کردنـد؛ چرا
سـاعت کار بـا دسـتگاه داشـتند. در ایـن میـان چنـد سـرخپوش 
یکنـان علیـه باشـگاه  اصـلا توجهـی بـه موضع گیـری برخـی باز
نداشـته و سـعی کردنـد بـا تمریـن پـر فشـار مانـع افـت بدنـی خـود 
شـوند. امـا اینکـه حـالا امـروز تکلیـف چـه خواهـد بـود مشـخص 
نیست. درویش و اطرافیانش تا زمان نگارش این گزارش واکنشی 

به اتفاقات رختکن تیم خود نداشتند و با وجود اینکه این اعتصاب 
چنـد سـاعتی کـش داده شـد، از باشـگاه هیـچ فـردی بـه محـل تمریـن 
نرفت. همین کم محلی باشـگاه باعث شـد که سرخپوشـان حسـابی 
گردانش این است که  کی شوند. در هر صورت انتظار یحیی و شا شا
درویش یا حداقل حسین بادامکی امروز در محل تمرین حاضر شده 
و درباره جریمه در نظر گرفته شده توضیحاتی را ارائه دهند. اما به نظر 
می آیـد چـون یحیـی در ایـن چنـد هفتـه بارهـا دعـوت درویـش را بـرای 
نشسـت در باشـگاه و حضـور در جلسـه هیات مدیـره رد کـرده اسـت، 
او هـم به دنبـال تلافـی باشـد. در هـر صـورت جمـع کـردن حواشـی ایـن 
روزهـای پرسـپولیس حسـابی سـخت شـده و مقصـران اصلـی آن هـم 

بدون شـک یحیـی و درویـش هسـتند. 

ووشو ایران در بازی های آسیایی هانگژو بعد از کشتی لقب دومین رشته موفق 
ورزش ایران را کسب کرد و در بخش ساندا تمامی نفرات اعزامی کشورمان 
موفق به مدال آوری شدند. با این تفاصیل بدون شک مهم ترین اتفاق ووشو و 
شاید ورزش کشورمان در بازی های آسیایی شکست محسن محمدسیفی، 
ملی پوش پرافتخار و شکست ناپذیر ووشو ایران در سالیان اخیر در دیدار 
نهایی بود تا چهارمین مدال او در بازی های آسیایی برای اولین بار رنگ نقره 
به خود بگیرد. سیفی با 5 مدال طلا و یک برنز جهان، 3 مدال طلا و یک 
مدال نقره بازی های آسیایی و یک مدال طلای باز ی های کشورهای اسلامی 

بدون شک یکی از پرافتخارترین ورزشکاران کشورمان است. 
محمدسیفی در گفت وگو با »فرهیختگان« درخصوص لحظات سخت 
تحمل شکست پس از 13 سال، برنامه های خود برای آینده ورزشی اش، 
پیگیری جدی حضور در مسابقات قفس و همچنین تفاوت قابل توجه 

به فوتبال با سایر رشته های ورزشی صحبت کرد که در ادامه می خوانید. 

13 سال  آسیایی هانگژو پس از  ی های  هضم شکست در دیدار فینال باز
شکست ناپذیری چگونه بود؟ 

، سه روز اول خیلی به من سخت گذشت،  واقعا سخت بود، به خصوص در دو
اما از آنجا که سال ها است مسابقه می دهم به این نتیجه رسیدم که یک طرف 
داستان باخت و طرف دیگرش برد است. حتما در این شکست حکمتی بود و 
خدا صلاح دید که چهارمین مدال طلای بازی های آسیایی را به من نداد. همیشه 
شاکر خدا هستم و مدال نقره نیز مدال باارزشی است، اما چون همیشه طلا گرفته 
بودم، این مدال برای من بعید بود. انصافا مدال طلا، نقره و برنز بازی های آسیایی 
با ارزش است، اما برای شخص محسن محمدسیفی کسب طلای چهارم خیلی 
اهمیت داشت. جدا از مسائل مالی که آن نیز برای من مهم بود، چون شرایط 
سختی در زندگی شخصی داشتم که به پاداش مالی آن نیز احتیاج داشتم، اما 
قسمت نشد. بخش ناراحت کننده ماجرا این است که حریف چینی از من بهتر 
نبود و دلم بابت این موضوع می سوزد، اما اتفاقاتی در دیدار فینال افتاد تا درنهایت 

بازنده این مبارزه لقب گیرم. 

بعد از بازی های آسیایی به سرعت تمرینات خود را برای حضور در مسابقات جهانی 
شروع کردید، اما سه روز پیش خبر رسید که ویزای اعضای تیم ملی برای حضور در 

آمریکا صادر نشده است. 
متاسفانه همان طور که اطلاع دارید با وجود تمام اقداماتی که فدراسیون ووشو از ماه ها 
قبل انجام داده بود، ویزای اعضای تیم ملی صادر نشد. ما در تیرماه سال گذشته حتی 
برای انجام مصاحبه و تحویل مدارک به ارمنستان رفتیم، اما با تمام این اقدامات، 
ویزای ما صادر نشد. شنیدم که ویزای 30 کشور دیگر نیز صادر نشده است و قطعا 
این موضوع کیفیت مسابقات جهانی این دوره را زیرسوال خواهد برد. بچه های ما برای 
حضور در این مسابقات ماه ها در اردو بودند و واقعا این اتفاق بسیار ناراحت کننده 
است. من نیز قصد داشتم در آمریکا ششمین مدال طلای جهان خود را کسب کنم 
تا شاید از لحاظ روحی کمک کند شرایط سخت چند ماه گذشته را فراموش کنم. 

 
با این شرایط چه تصمیمی برای آینده ورزشی خود خواهید گرفت؟ 

باید حتما با دکتر صدیقی، دکتر علی نژاد و مربیان تیم ملی صحبت کنم و سعی 

می کنم بهترین تصمیم را برای کمک به ووشو کشور بگیرم و شرایط آرمانی را برای 
خود ایجاد کنم. یک سری مسائل شخصی در زندگی ام باعث شده که شرایط خیلی 
سختی را پشت سر بگذارم. هرکسی جای من بود در اردوهای تیم ملی نمی ماند، 
حتی بی خیال بازی های آسیایی می شد، اما راهی 17، 18 ساله را آمدم و دوست 
دارم تا آخرین لحظه ای که هستم بهترین باشم. با عدم حضور در مسابقات جهانی 

باید به جمع بندی برای مسابقه دادن، ندادن، بودن یا نبودن برسم. 

برای حضور در مسابقات MMA چه تصمیمی دارید؟ به نظر نمی رسد این تصمیم 
ربطی به حضور در MMA داشته باشد؟

فعالیت مسابقات قفس را اگر جدی هم ادامه ندهم، حتما سالی 2 مسابقه را خواهم 
داد. فعلا آنقدری پیر نشدم که نتوانم در قفس مبارزه کنم )باخنده(. شرایط بدنی ام 
خوب است و هیجانی که آنجا وجود دارد متفاوت است. جوایز آنجا نیز متفاوت 

است و حتما کسب کمربند هم تاثیر دارد. 

تاریخ مسابقه بعدی شما مشخص شده است؟
طبق صحبت هایی که انجام شده 18 آذرماه مسابقه دارم. طبق صحبتی که با 
مدیر برنامه ام داشتم، اگر این مسابقه را ببرم، مبارزه بعدی ام برای کسب عنوان 
کمربند سازمان BRAVE خواهد بود. البته قرارداد سه ساله ام به اتمام رسیده است 
و برای مسابقات جدید باید متممی اضافه شود تا در این دو مبارزه نیز بازی کنم. 

ملی پوشان ووشو در ماه های اخیر در مسابقات دانشجویان جهان، بازی های آسیایی 
و کامبت گیمز حاضر شدند و نتایج بسیار خوبی را کسب کردند، اما شکست مقابل 
چینی ها در این رویدادها باعث شده برخی از به صدا درآمدن زنگ خطر صحبت 

کنند. این موضوع را قبول دارید؟
در مسابقات دانشجویان جهان بچه ها ما با صددرصد آمادگی حاضر نشده بودند، 

اما چینی ها با تمام توان آمده بودند تا خطری برای ما در بازی های آسیایی 
ایجاد کند. بچه ها از اردوی تیم ملی با تمام فشاری که رویشان بود به 

مسابقات اعزام شدند و شرایط مسابقه را نداشتند. در این مسابقات 
بچه ها باختند و حتی شجاع پناهی به اندونزی باخت و به چین هم 
نخورد. در بازی های آسیایی من و شجاع به چین باختیم. شجاع 
خیلی کم تجربه بود و تجربه مسابقه با چینی ها را نداشت و یکی از دلایل 

شکستش کم مسابقه دادن بود. در چین هر هفته و هر ماه مسابقات 
داخلی دارند و آنها همیشه در کوران مسابقه هستند. درحالی که ما 
هرسال تنها لیگ برتر را داریم که نهایتا یک یا دو مسابقه می دهیم. 
برای من نیز شرایطی در روز فینال پیش آمد که درست و خوب 
نبود، حتی اگر با 50 درصد توانایی محسن محمدسیفی آن روز با 

حریف چینی مسابقه داده بودم، قطعا برنده بودم. اتفاقاتی افتاد که 
باعث شد شرایط بدنی ام اصلا مناسب مسابقه نباشد. در داخل مسابقه 

نیز نمی خواهم بگویم ناداوری، اما واقعا داور وسط ناعادلانه قضاوت 
کرد. بازیکن چینی دو ضربه خطا زد که سیستم فکری و عصبی من 
را به هم ریخت. دردی که در راند دوم و سوم می کشیدم وحشتناک 
بود و به زور روی پاهایم ایستاده بودند. در اینکه به چینی ها باختیم 

هیچ شکی نیست و همه این را می دانند. این شکست ها نه زنگ 
، بلکه تلنگری بود که به شرایط آرمانی برگردیم. 5 بار با چینی ها مسابقه  خطر

دادم که موفق به کسب 3 برد و 2 باخت شدم. سال 2009 به چینی باختم و اولین 
مدال جهانی ام برنز شد. در بازی های آسیایی 2014 و 2018 و قهرمانی جهان 2019 

نیز حریف های چینی را بردم. همیشه شرایط جوری بوده که چینی ها را بردیم و 
به آنها باختیم و این گونه نبوده همیشه بازنده باشیم. قول می دهم اگر مسابقات به 
روال بیفتد، قطعا جوانانی که تازه به رده بزرگسالان آمدند، با چند مبارزه با چینی ها 
شرایط را عوض خواهند کرد. همان طور که در نوجوانان و جوانان آسیا، اکثر بچه های 
ما چین را بردند. وقتی درست تمرین کنیم و آمادگی صد در صد داشته باشیم 
و در شرایط مسابقه قرار بگیریم حتما می توانیم چینی ها را ببریم و فکر می کنم در 

آینده اتفاقات خوبی می افتد. 

بعد از پایان بازی های آسیایی و مشخص شدن پاداش مدال آوران شاهد حواشی و 
اختلافاتی میان برخی ملی پوشان رشته های مختلف با فوتبالیست ها بودیم. برخی 
کارشناسان اعتقاد دارند نباید ورزشکاران ما خود را با فوتبالیست ها مقایسه کنند. دلیل 
آنها نیز تفاوت درآمد فوتبالیست ها با سایر ورزشکاران در همه جای دنیاست. نظر 

شما در این خصوص چیست؟
اعتـراض ایـن نیسـت کـه از فوتبالیسـت ها بگیریـد و بـه مـا بدهیـد. آقـای ایکـس 

اگـر 30 میلیـارد می گیـرد نـوش جانـش، امـا طـلای بازی های آسـیایی را در مقایسـه 
بـا ایـن اعـداد بالاتـر در نظـر بگیریـم. چـه جـوری می شـود فوتبالیسـت ها بعـد از 10 
سال مسابقه دادن در هیچ رویدادی مدال نگرفتند و هیچ اتفاقی در رشته  خود 
رقـم نزدنـد. آنهـا نـه قهرمـان جـام ملت هـا آسـیا شـدند و نـه در بازی هـای آسـیایی 
مـدال گرفتنـد و در بحـث جهانـی نیـز کـه اصـلا حرفـش را نزنیـد. آرزوی مـا صعود از 
مرحلـه گروهـی جام جهانـی اسـت کـه آن نیـز اتفـاق نیفتـاده اسـت، امـا بااین حـال 
ایـن اتفاقـات بـرای آنهـا می افتـد. چگونـه بـرای ورزشـکاری کـه قهرمـان المپیـک، 
جهـان و بازی هـای آسـیایی شـده اسـت، پـاداش 900 میلیونـی در نظـر می گیرنـد، 
اما برای ملی پوش فوتبالی که بازیکن خوبی هم است مجوز خودرو اختصاص 
می دهنـد. مجـوزی کـه بـا آن می توانـد خودرویـی را وارد کشـور کنـد و بفروشـد و بـه 
انـدازه کل کاروان بازی هـای آسـیایی درآمـد داشـته باشـد. چـه جـوری ایـن اتفـاق 
می افتـد؟ از طرفـی اگـر شـرایط را بـا دنیـا مقایسـه می کنیـم، بایـد ایـن را هـم درنظـر 
بگیریم که در هیچ کجای دنیا دولت ها هزینه ای نمی کنند و خود فوتبال آورده 
مالی دارد. اینجا بیت المال است که مصرف می شود، اما در اسپانیا دولت این 

کشـور از رئال مادریـد حمایـت نمی کنـد. 

بسیاری از ورزشکاران خواستار دریافت مجوز خودرو هستند، اما به نظر نمی رسد 
این اتفاق شدنی باشد. 

همین مجوز ماشین را فقط به مدال آوران بازی های آسیایی بدهند تا یک ماشین 
برای خود بیاورند. تعهد هم بگیرند که حق فروش آن را تا چند سال نداشته باشند 
یا مجوز ورود خودرو تا سقف 8 هزار دلاری بدهند. خدایی نکرده ما اصلا نیازی 
به این نداریم که از قرارداد ورزشکاران دیگر بردارند و به ما بدهند و اجازه این کار 

را هم نخواهیم داد، اما توقع تغییر نگاه ها را داریم. 

با توجه به مبالغ بسیار پایین قراردادهای لیگ برتر ووشو، تصمیم به حضور در 
مسابقات این فصل را دارید؟ 

هیچ وقت مبالغ و قراردادهای لیگ برتر ووشو برای من مهم نبوده است. با کیوان 
شیرآقایی، سرمربی تیم دانشگاه آزاد در زمان شروع اردوهای تیم ملی صحبت کردم 
و اخلاقا تعهد دادم مانند 4، 5 سال گذشته برای این تیم مسابقه بدهم. امیدوارم 
امسال هم دانشگاه آزاد قهرمان شود و من نیز یک مسابقه برای این تیم خواهم داد. 

به عنوان ملی پوشی که سال ها در دانشگاه آزاد حضور داشتید، نقش دانشگاه آزاد 
در ورزش حرفه ای را چگونه می بینید؟

از دانشگاه آزاد تشکر می کنم و از دکتر لشگری به عنوان مسئول ورزش این 
دانشگاه نیز تشکر ویژه ای می کنم که از زمانی که آمدند سر و شکل مرتبی به تمام 
تیم های ورزشی دانشگاه آزاد دادند. در اکثر رشته های ورزشی دانشگاه آزاد روی 
سکوی قهرمانی است و این نشان از برنامه ریزی و دیدگاه درست است. دانشگاه 
علاوه بر ایجاد  انگیزه برای جوانان و دانشجویان از ملی پوشان نیز حمایت می کند 
تا با شرایط بهتری در اردوهای تیم ملی حضور داشته باشند. دانشگاه 
آزاد نقش خود را در ورزش قهرمانی به خوبی ارائه می کند و در رشته 
ووشو همیشه اردوهای باکیفیتی داشتیم و قراردادها نیز به موقع 
پرداخت شده است. دانشگاه آزاد نگاه ویژه ای به ورزش دارد 
و یک بخش ورزش کشور را در دست گرفتند و خدا را شکر 
خوب پیش می روند. امیدوارم در سالیان آینده شرایط 
بهتر باشد و شاهد اتفاق بهتر در ورزش کشور به واسطه 

دانشگاه آزاد باشیم. 

پرسپولیس گرفتار اختلافات داخلی؛ دو دستگی از مدیران به بازیکنان رسید

باشگاه از نحوه تمرینات کادرفنی رضایت ندارد
   یحیی عمدا فشار تمرینات را کم کرده است؟

محسن محمدسیفی در گفت وگو با »فرهیختگان«: خدا صلاح دید به طلای چهارم بازی های آسیایی نرسم

شکست مقابل چینی ها زنگ خطر نه، اما تلنگر بود
   باید درخصوص ادامه فعالیت در ووشو به جمع بندی برسم     دو مسابقه تا رسیدن به کمربند سازمان BRAVE فاصله دارم

   مجوز فروش خودرو یک فوتبالیست معادل پاداش کل کاروان است    دانشگاه آزاد برنامه ریزی درستی در ورزش دارد
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